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MOF alm. del – svar på spørgsmål 71 fra Trine Torp (SF) stillet 
den 11. oktober 2018 til ministeren for fiskeri og ligestilling og 
nordisk samarbejde. 
 
Spørgsmål 71  
Hvordan vil ministeren sikre en genopretning af torsk i den østlige Øster-
sø med tanke på, at bestanden har været nedadgående i flere år, og at 
fiskeridødeligheden har været for høj? 
 
Svar 
Det er korrekt, at torskebestanden i den østlige Østersø igennem flere år 
har været nedadgående, ligesom de fastsatte kvoter i flere år er blevet 
reduceret betydeligt. 
 
I den flerårige forvaltningsplan for Østersøen er der ikke fastsat værdier 
for hverken fiskeridødelighed eller for gydebiomassen for torsk i den 
østlige Østersø. Dette skyldes, at Det Internationale Havforskningsråd, 
ICES, ikke kan bestemme disse værdier, og derfor rådgiver ICES ud fra 
metoden for databegrænsede bestande med tilnærmede værdier for 
bestanden.  
 
Dertil kommer, at ICES ikke har entydige forklaringer på, hvorfor 
bestanden ikke vokser, og nævner, at forekomsten af sæler og angreb af 
parasitter kan være medvirkende årsager til den manglende vækst i 
bestanden og til, at torsk i den østlige Østersø forbliver relativ små og 
magre. Disse forhold kan eventuelt være medvirkende til, at fiskerne ikke 
i flere år har udnyttet de fastsatte kvoter. På den baggrund er det vanskeligt 
at pege på tiltag, der kan føre til vækst i bestanden. 
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